
جنگ بهترين ها و انگيزه هاي متفاوت
قرعه کشي مرحله حذفي ليگ قهرمانان 
اروپا حسابي به ضرر کارلو آنچلوتي تمام 
شد، چراکه اگر شانس کمي با بايرن مونيخ 
يار بود، س��رمربي س��ابق مادريدي حالا 
مجبور نبود که در برنابئو به ميدان برود، 
آن هم در حالي که بازي رفت به سود رئال 
تمام شده است. در دنياي حرفه اي فوتبال 
تفکر حرفه اي ح��رف اول را مي زند، اما با 
اين حال باز هم نمي ت��وان منکر روحيه 
انتقام گيري در اين رشته شد، روحيه اي که کارلو آنچلوتي اين روزها 
بيش از همه آن را تجربه مي کند. سرمربي فعلي بايرن اميدوار بود در 
آليانس به مديران کهکش��اني ها ثابت کند که اخراج او از رئال يکي از 
بزرگ ترين اشتباهات شان بوده است، اما نتيجه اي به گونه اي ديگر رقم 
خورد. به ويژه که مرد ايتاليايي جام هاي زيادي را براي سفيدپوش��ان 
به ارمغان آورد. به همين دليل است که آنچلوتي هنوز نتوانسته با اين 
مسئله کنار بيايد. در بازي برگشت نيز بدون شک انگيزه هاي کادرفني 
بايرن بيش از رئال است. با اين حال زيدان جوان نيز انگيزه هاي خاص 
خود را دارد. فصل گذشته همه چيز دست به دست هم داد تا يک جام 
ارزش��مند به مادريد برود. روي کاغذ کفه ترازو به نفع کهکش��اني ها 
سنگيني مي کند به ويژه که جو ورزشگاه کاملًا به سود ميزبان است و 
کنار آمدن با اين جود تنها از عهده س��تاره هاي بايرن برمي آيد. زيدان 
روحيه جنگندگي را به خوبي به ش��اگردانش انتقال داده و بايد اذعان 
کرد که بازيکنان رئال در اين فصل ليگ قهرمانان عزم شان را براي تکرار 
قهرماني جزم کرده اند. صعود رئال برتري انديش��ه هاي زيدان مقابل 
کارلتو را اثبات مي کند. منتها در فوتبال هزار و يک اتفاق رخ مي دهد، 
اتفاقاتي که باورش بسيار سخت است، اما واقعيت دارند. در حساس ترين 
بازي امش��ب بايد به اين نکته توجه داش��ت که بايرن يکي از بهترين 
تيم هاي جهان است و قطعاً به اين راحتي ها حذف از گردونه مسابقات را 
نمي پذيرند. از سوي ديگر ستاره هاي رئال عصاي دست زيدان هستند و 

تقابل بهترين هاي جهان جنگي تمام عيار را در برنابئو رقم مي زند.

باشگاه هاي ايران زير خط فقرند
آخري��ن رده بن��دي AFC از فوتب��ال 
کشورهاي آس��يا حکايت از قرار گرفتن 
ايران در رتبه هش��تم دارد. مسئله اي که 
گل محمدي،  سرمربي سابق پرسپوليس 
دليل آن را زير خط فقر بودن باشگاه هاي 
ايراني مي خواند: »واقعيت اين اس��ت که 
در ايران تنها نام ليگ حرفه اي است و در واقعيت ما به هيچ عنوان 
حرفه اي نيستيم. باشگاه هاي ما از نظر امکانات و حرفه اي گري نسبت 
به آسيا خيلي عقب در واقع زير خط فقر هستند. حتي تيم هاي بزرگ 
هم زمين تمرين يا ورزشگاه اختصاصي ندارند. حق پخشي پرداخت 
نمي شود، مشکلات اساسي و ساختاري است وگرنه از نظر استعداد 
و فهم فوتبال، بهترين آسيا هستيم، اما امکانات لازم براي استفاده از 

استعدادها وجود ندارد و به اين دليل از آسيا عقب مانديم.«

فوتبال، مرفهي که زير خط فقر است! 
فوتبال ايران گرفتار تناقض هاي فراواني است، از يک طرف گردش هزار 
ميلياردي و قراردادهاي ميلياردي و چندصد ميليوني با بازيکنان بسته 
مي شود و از سوي ديگر روزي نيس��ت اهالي فوتبال از کمبود امکانات 
و زمين تمرين و زيرساخت ها گلايه نکنند! يکي مانند کارلوس کرش 
در چند سال گذش��ته يکي از منتقدان اصلي زيرساخت هاي فوتبال 
کشورمان بوده و مدعي اس��ت که براي تيم ملي نمي تواند يک زمين 
تمرين استاندارد پيدا کند. يحيي گل محمدي هم ديروز در مصاحبه اي 
درباره امکانات و شرايط حرفه اي باش��گاه هاي کشورمان گفته بود که 
»فوتبال ايران زير خط فقر است«، اما ورزش��ي که گردش مالي هزار 
ميلياردي دارد، چ��را بايد از نظر امکانات و زير س��اخت ها ش��رايطي 
نااميد کننده و به گفته سرمربي سابق پرسپوليس و ذوب آهن زير خط 
فقر قرار داشته باشد. ريشه اين مشکلات و کمبودها را بايد در عملکرد 
مديران حاکم بر ورزش و فوتبال ايران جست وجو کرد، مديراني که با 
وجود بودجه هاي چند ده ميلياردي در طول فصل نمي توانند شرايط 

حداقلي را براي تيم شان از نظر زيرساخت ها فراهم کنند. 
 اين مس��ئله به نوع ن��گاه مدي��ران برمي گردد، نگاهي که در ليس��ت 
هزينه هاي يک باش��گاه در طول فصل متمرکز بر خريد بازيکن است 
و بيش از 90 درصد بودجه يک باش��گاه ب��راي قراردادهاي هنگفت با 
بازيکنان هزينه مي شود، طوري که مي توان گفت برخلاف فقر امکاناتي 
فوتبال ايران، از نظر رقم قراردادها و پول هايي که براي بازيکنان پرداخت 
مي ش��ود، فوتبال يکي از ورزش هاي ثروتمند است و فوتباليست ها با 
توجه به قراردادهاي هنگفتي که از بيت المال و بودجه دولتي دريافت 
مي کنند، جزو اقشار مرفه جامعه محسوب مي شوند. هر فصل هم که 
مي گذرد رقم قراردادها رش��د سرسام آوري دارد و س��بب مي شود تا 
بودجه اي که باشگاه صرف خريد بازيکن مي کند، هر سال بدون اينکه 

شاخصي براي آن تعريف شده باشد، افزايش پيدا کند. 
در مقابل هزينه ه��اي چند ده ميلي��اردي براي ق��رارداد بازيکنان، از 
نظر امکانات فوتبال ايران ش��رايطي همان طور که گل محمدي به آن 
اشاره کرده اس��ت، زير خط فقر قرار دارد. اين مسئله متوجه سيستم 
مديريتي حاکم بر فوتبال کشور است. مديراني که نگاهي آينده نگر و 
زيرساخت محور در باشگاه ها داشته باشند، انگشت شمار و محدودند و 
اکثر مديران باشگاه توجهي به زيرساخت ها و تيم هاي پايه و همچنين 
فراه��م آوردن امکانات براي نزديک ش��دن يک باش��گاه به ش��رايط 
حرفه اي ندارن��د. برنامه اي براي اي��ن فاکتورها که ج��زو بخش هاي 
اصلي باشگاهداري حرفه اي است، در کمتر باشگاهي ديده مي شود و 
بودجه سالانه باشگاه صرف قراردادهاي چندصد ميليوني و ميلياردي 
فوتباليست ها مي ش��ود. اين نوع نگاه سبب ش��ده که فوتبال ضربات 
زيادي بخورد و بخش اعظم بودجه هاي باش��گاه ها از بيت المال صرف 
پرداخت قراردادهاي ميلياردي بازيکنان شود، مسئله  اي که باعث شده 
تا زمينه اي براي گسترش فساد مالي و اخلاقي در فوتبال که در گزارش 
پرونده فساد در فوتبال مجلس به آن به صورت کامل اشاره شده، باز شود 

و واکنش هاي منفي جامعه را هم به همراه داشته باشد. 
با وجود چني��ن قراردادهايي، ام��ا در مقابل تيم ها از داش��تن حداقل 
امکانات يک باش��گاه حرفه اي هم محروم هستند و سرمايه گذاري در 
رده هاي پايه که ب��راي آينده فوتبال پشتوانه س��ازي مي کند، صورت 
نمي گيرد. مسئله  اي که با توجه به هزينه هاي بيش از هزار ميلياردي 
که در فوتبال ايران مي ش��ود، ارتباطي به بي پولي ندارد و همانطور که 
اشاره شد به عملکرد مديراني برمي گردد که 90 درصد بودجه سالانه 
باشگاه را صرف قراردادهاي ميلياردي بازيکنان مي کنند. در اين شرايط 
بديهي است که براي پيش��رفت متوازن فوتبال، بايد نوع نگاه حاکم بر 
مديران تغيير کند و در هزينه کردهاي يک باشگاه، به يک اندازه به بحث 
زيرس��اخت ها و هزينه هاي قرارداد بازيکنان توجه شود و همه چيز در 
کنار هم ديده شود تا مانند امروز نباشد که از نظر رقم قراردادها، فوتبال 

در رديف قشر مرفه قرار بگيرد و از نظر امکانات زير خط فقر باشد!

سرانجام پس از اعتراض هاي ايران و چند كشور از 
جمله ژاپن، اتحاديه جهاني كشتي تصميم گرفت 
بحث تغييرات مورد نظر در اوزان و برخي مباحث 
داوري تا زمان برگزاري جلسه هيئت رئيسه در 
اواخر مرداد ماه سال جاري را به تاخير بيندازد.
طي هفته هاي گذش��ته لالوويچ، رئيس اتحاديه 
جهاني کشتي که به شدت تحت تأثير روس ها و 
برنامه هاي آنهاس��ت، به صورت يک جانبه و بنا به 
پيشنهاد ماميا شويلي، رئيس فدراسيون کشتي 
روس��يه و يکي از اعضاي تأثيرگذار هيئت رئيسه 
اتحاديه جهان��ي از تغيير اوزان کش��تي و برخي 
مباحث داوري خبر داد و آنها را اجرايي عنوان کرد.

بلافاصله بع��د از اعلام اين خبر رس��ول خادم به 
عنوان رئيس فدراس��يون کش��تي ايران و عضو 

هيئت رئيس��ه اتحاديه جهان��ي مراتب اعتراض 
خود و ايران را طي نامه اي به لالوويچ اعلام کرد. 
اعتراض رس��ول خادم از آنجا ناش��ي مي شد که 
روس ها با اعمال نفوذ تغييرات در اوزان را به نوعي 
برنامه ريزي کرده بودند که وزن هاي پيشنهادي 
جديد دقيقاً براساس وزن هاي ستاره هاي آنها بود، 
به ويژه اينکه آنها طرحي را تصويب کرده بودند که 
براساس آن وزن کشي رقابت هاي بين المللي در 
دو روز انجام مي شد. بر اين اساس کشتي گيرها 
ابتدا با يک وزن کشي صوري روي تشک مي رفتند 
و در روز دوم با وزن کشي رسمي رقابت ها را ادامه 
مي دادند که عملاً دست آنها را براي هرگونه اعمال 
نفوذ باز مي گذاشت. از سوي ديگر برخي اختيارات 
در نظر گرفته شده و بيش��تر براي داوران باعث 

مي شد که آنها با اعمال نظر بيشتر روي کشتي ها 
تأثير زيادتري داشته باشند.

تمامي اين موارد باعث مي شد کشتي که رقابت هاي 
آن در المپيک ريو با ناداوري ها و اعمال نفوذهاي 
زيادي همراه بود با چالشي جدي تر از قبل روبه رو 
ش��ود. اعتراض رس��ول خادم طي روزهاي بعد با 
اعتراض تومي ياماي ژاپني نيز همراه شد تا سرانجام 

لالوويچ تحت تأثير روس ها فعلاً کوتاه بيايد.
  تغييراتي كه باعث سردرگمي مي شود

رضا لايق، دبير فدراس��يون کشتي در گفت وگو 
با ميزان در اين خص��وص مي گويد: »خادم بايد 
يکسري از موارد را عنوان مي کرد تا مردم متوجه 
مي شدند بسياري از تصميمات و اقدامات براي 
کشتي دنيا مفيد نيست، اين تصميم ها موجب 

سردرگمي تماشاگر و علاقه مند به کشتي شده و 
باعث مي شود استقبال از مسابقات کمتر شود.«

وي با اشاره به دخالت هاي روس ها در اتخاذ اين 
قبيل تصميم ها افزود: »علت اعتراض خادم هم 
همين بود، روس ها حتي در برگزاري مس��ابقات 
نمادين ب��راي افزايش اقبال عمومي نس��بت به 
کشتي هم کارشکني مي کنند که ما به اين مسئله 
هم اعتراض کرده ايم، بدون ترديد تقابل آنها بسيار 
مشکل است، اما خادم آن چيزي را که به مصلحت 
کشتي دنياس��ت انجام مي دهد، اعتراض هاي ما 
باعث ش��ده که ديگر روس ها هر کاري دلش��ان 

خواست را انجام ندهند.«
  كشتي ايران ضربه مي خورد

مردم و تماش��اگران با اعمال اين تغييرات هر روز 
فاصله بيشتري با کشتي مي گيرند،  اين بخشي از 
حرف هاي امير توکليان، مربي تيم ملي کشتي آزاد 
است. توکليان اينگونه ادامه مي دهد: »روس ها در 
حال اعمال سليقه خود در قوانين و مقررات کشتي 
دنيا هستند و اين در نهايت به ضرر کشتي ما تمام 
مي شود. با اجرايي شدن اين تغييرات کشتي به طور 

حتم تماشاگران خود را از دست مي دهد.«
اردوان صاحب روز، داور المپيکي کش��تي ايران 
هم ديگر کسي است که در اين خصوص صحبت 
مي کند. وي در گفت و گو با ايرنا مي گويد: »روس ها 
هميش��ه س��عي مي کنند طوري برنامه ريزي و 
اعمال نفوذ کنند که نمايندگانشان در رقابت هاي 
مختلف کشتي پيروز باش��ند به همين دليل در 

تصميم گيري و حتي داوري ها نفوذ دارند.«
اردوان ادام��ه داد: »تغيي��ر قوانين هميش��ه وجود 
دارد،  چراکه اتحاديه جهاني بايد براي جلوگيري از 
خطر حذف کش��تي از المپيک آن را زيباتر کند،  اما 
قوانين بايد به گونه اي باش��د که تماشاگران خيلي 
راحت و ساده بتوانند آنها را تجزيه و تحليل کنند به 
همين خاطر بايد اتحاديه قبل از اجرايي شدن آنها از 
کشورهاي عضو نظرخواهي مي کرد. به هر حال حضور 
و اعتراض رسول خادم را به فال نيک مي گيريم، چراکه 
خادم اعتقاد دارد در کشتي بايد عدالت رعايت شود و 

رقابت ها بدون تنش برگزار شود.«
   نتيجه نهايي در پاريس

با اين اوصاف به نظر مي رسد جلسه آينده هيئت رئيسه 
اتحاديه جهاني کشتي در پاريس ميداني براي تقابل 
جدي انديشه هاي ايران و روسيه باشد، ميداني که 
تصميم گيري در آن به آينده ورزش ايران بازمي گردد 
و بايد ديد رسول خادم و همفکرانش مي توانند در آن 

از پس لابي قدرتمند روس ها برآيند يا نه.
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با بدهي جذب بازيكن خارجي عقلاني نيست
ش��کايت هاي پي در پي به فيفا از فوتبال 
ايران، به معضلي جدي تبديل شده، اما با 
وجود پرونده هاي بي شمار شکايت بازيکنان 
و مربيان خارجي از فوتبال باشگاهي ايران، 
هنوز برخي تيم ها در پ��ي جذب بازيکن 
خارجي هستند. مسئله اي که مهدي تاج، 
رئيس فدراسيون فوتبال آن را غيرعقلاني مي خواند: »جذب بازيکنان 
خارجي مستلزم بسته شدن پرونده هاي موجود در فيفاست، چراکه 
اين مسئله فوتبال ما را تهديد مي کند. اين موضوع تنها مربوط به 
يکي، دو تيم نيست و چند تيم با اين مسئله مواجه هستند، اما مشکل 
پرسپوليس، استقلال و تراکتورسازي جدي تر است. بايد به زودي 
وضعيت اين مشکلات و پرونده ها در فيفا روشن شود. اگر اين مسائل 

حل نشود جذب بازيکن خارجي عقلاني نيست.«

ژيمناستيک راحت بود نامش فوتبال مي شد!
هادي خناري نژاد، ملي پوش ژيمناستيک 
که مدت هاي زيادي است عنوان کاپيتاني 
تيم ملي را يدك مي کش��د، بارها به رغم 
توانايي هاي بالا دلسرد شد و قصد جدايي 
داشت، اما درست در همان روزها کسب 
يک مدال او را به ادامه اميدوار کرد. با اين 
وجود شرايط سخت ژيمناستيک او را بس��يار آزرده کرده  است: 
»ژيمناستيک وضعيت خوبي ندارد. اين رشته دشواري هاي زيادي 
دارد که قابل مقايسه با هيچ رشته اي نيست و اگر فعاليت در آن 
آسان بود نامش را »فوتبال« مي گذاشتند. تقريباً مي توانم بگويم 
همه ژيمناست ها دلسرد شده و بسياري مهاجرت کردند. کسي 
دوست ندارد از خانواده اش دور ش��ود، اما وضعيت ژيمناستيک 

خوب نيست. از لحاظ مادي و معنوي به حمايت نياز داريم.«

پيتر استانتن
سايت گل

کونته: شانس قهرماني مان 50 درصد است
منچستريونايتد برنده بازي بزرگ هفته سي و دوم ليگ جزيره بود و شاگردان 
مورينيو موفق شدند با ارائه يک بازي برتر با نتيجه دو بر صفر چلسي را مغلوب 
کرده و ديگر مدعيان را به ادامه فصل اميدوار کنند. خوزه مورينيو پس از اين 
پيروزي گفت: »از نظر تاکتيکي خيلي خوب بوديم و بازيکنان خيلي خوب 
کار کردند. آنها کاملًا بر تيمي که پر از بازيکناني فوق العاده، سريع و خلاق 
است، برتر بودند. ما آنها را کاملًا کنترل کرديم و من واقعاً راضي هستم.« با 
توجه به اين شکست، شاگردان کونته در چند هفته اخير دو شکست مقابل 
کريستال پالاس و منچستريونايتد کسب کرده اند و اختلافشان با تيم دوم 

جدول يعني تاتنهام به چهار امتياز کاهش يافته است. 
در پايان هفته سي و دوم چلسي با 75 امتياز صدرنشين است و تاتنهام با 
توجه به پيروزي چهار بر صفر پورت موث، با 71 امتياز، به فاصله چهار امتيازي 
چلسي رسيده تا رقابت در شش هفته پاياني ليگ جزيره داغ تر شود.  با توجه 
به اين نتايج، رقابت براي قهرماني در ليگ بار ديگر جان گرفت و حال کونته 
شانس تيمش براي قهرماني را 50 درصد دانست. کونته پس از شکست در 
اولدترافورد گفت: »در دو بازي شکست خورديم، دو بازي کاملاً متفاوت از هم. 
مقابل کريستال پالاس شايسته باخت نبوديم ولي مقابل منچستريونايتد 
مستحق شکست بوديم، شش فينال از حالا تا پايان باقي مانده است. تکليف 

قهرمان نامشخص است. ما 50 درصد شانس قهرماني داريم.«
سرمربي ايتاليايي چلسي از انگيزه شاگردانش با وجود اين نتايج براي حفظ 
صدرنشيني و قهرماني صحبت کرده است: »اتفاقات مهمي در چلسي در 
حال رخ دادن است. ما خيلي سريع در حال پيشروي هستيم، با توجه به 
مشکلات فصل گذشته، يک معجزه در حال رخ دادن است. براي ما هدف 
مهمي پيش رويمان است. رسيدن به اين اهداف براي ما مثل يک معجزه 
خواهد بود. بايد اين را متوجه شويم و انگيزه کافي براي جنگيدن داشته 
باشيم. هنوز هم ش��رايط خوبي داريم، اما تاتنهام هم بسيار خوب بازي 

مي کند و چلسي بايد همانقدر خوب باشد.«

شيوا نوروزي

سعيد احمدیان

تقابل خادم با لابي روس ها در پاريس
اعتراض ايران اجراي قوانين جديد كشتي را به عقب انداخت

نگفتم به قهرماني آسيا نمي روم
عدم حضور سعيد عبدولي،  کشتي گير برنزي ايران در المپيک ريو 
در اردوهاي تيم ملي و حذف او از ليس��ت کشتي گيران اعزامي به 
بازي هاي کشورهاي اسلامي اين شائبه را به وجود آورده بود که او 
در بازي هاي قهرماني آسيا نيز روي تشک نمي رود. مسئله که البته 
از سوي او تأييد نمي ش��ود: »اگرچه معتقدم ما ديگر پير شده ايم و 
کشتي گيران جوان بايد به مسابقات قهرماني آسيا بروند، اما هرگز به 

کسي نگفتم که به اين مسابقات نمي روم. «

کيميا به بازي هاي اسلامي نمي رسد
کيميا عليزاده،  دختر برن��زي تکواندوي اي��ران در المپيک ريو 
نمي تواند راهي مسابقات کشورهاي اسلامي شود. مچ پاي چپ 
کيميا که پس از عمل جراحي به ثبات لازم رس��يده و مش��کل 
خاصي ندارد و تمرينات تخصصي خود را نيز آغاز کرده، اما به گفته 
فيزيوتراپ او در حال حاضر مشکل پارگي ليگامن مچ پاي راستش 
اس��ت که طبق نظر پزش��ک جراحش بهتر اس��ت در بازي هاي 

کشورهاي اسلامي شرکت نکند تا ثبات لازم را به دست آورد. 

تنيس ايران در رتبه نخست غرب آسيا
طبق اعلام فدراس��يون جهاني تنيس تيم ملي ديويس کاپ ايران 
در بين 100 تيم برتر دنيا با 1۳ پله صعود و پيشرفتي قابل ملاحظه 
نسبت به ساير تيم ها، به جايگاه 64 دست يافت. همچنين تيم ايران 
توانست عنوان نخست در بين کشورهاي آسيايي را که در سال 2016 
کويت در اختيار کويت بود از آن خود کند. با اعلام رنکينگ جديد در 
سال 2017 توسط فدراسيون جهاني، تيم ملي ديويس کاپ ايران 

جايگاه نخست غرب آسيا را از آن خود کرد.

کولاکوويچ، سرمربي صربستاني تيم ملي واليبال ايران در بدو نشستن 
روي نيمکت اين تيم صراحتاً گفت که برايش نظم و انضباط از هر چيز 
ديگري مهم تر است. مسئله اي که حالا پيمان اکبري،  دستيار ايراني 
او ضمن تأکيد به آن،  از اس��تقبال بازيکنان تيم ملي در اين خصوص 
مي گويد: »نظم و انضباط فردي و تيمي بدون شک از اصول اوليه ورزش 
حرفه اي اس��ت و بازيکنان تيم ملي واليبال ايران نيز از وجود چنين 

موضوعي استقبال بسيار خوبي کردند. بازيکنان حاضر در اردوي تيم 
ملي مي دانند لازمه دستيابي به اهداف بزرگ، وجود نظم و انضباط است. 
آنها با رعايت اين مسئله و انگيزه هايي که از خود براي پوشيدن پيراهن 
تيم ملي نشان داده اند،  کولاکوويچ را شگفت زده کردند و اميدوارم با 
ادامه اين شرايط  بتوانيم حضور موفقي در چهار رويداد جهاني ، قهرمانان 

قاره ها،  قهرماني آسيا و انتخابي جهان در سال 2017 داشته باشيم.«

نظم و انضباط، لازمه ورزش حرفه اي است

قوچان نژاد يک قدم تا آقاي گلي هلند 
مهاجم ايراني هيرنفين هجدهمين گل فصل خود را در شب باخت تيمش 
برابر آژاکس به ثمر رساند تا به رده دوم برترين گلزنان ليگ هلند صعود کند. 
گوچي ابتدا با يک گل تيمش را جلو انداخت، اما در ادامه بازي هيرنفين کار 
سختي داشت و با دريافت پنج گل، شکست سنگيني بعد از برد اخيرش به 
دست آورد. قوچان نژاد با درخشش مقابل آژاکس تعداد گل هاي خود را به 
عدد 18 رساند و با اختلاف يک عددي نسبت به نيکولاي يورگنسن، مهاجم 
فاينورد در رده دوم گلزنان ليگ ارديويسه هلند قرار گيرد. ياران گوچي با 
اين باخت 40 امتيازي شدند و در رده هشتم ليگ ارديويسه ماندند و آژاکس 

در فاصله يک امتيازي فاينورد، جايگاه دوم خود را حفظ کرد. 

 دور برگشت مرحله يک چهارم نهايي ليگ قهرمانان 
امشب آغاز مي شود

آخرين فرصت کارلتو در جهنم برنابئو
بايرن مونيخ براي بق�ا در ليگ قهرمانان محکوم ب�ه پيروزي مقابل 
رئال مادريد اس�ت. دور برگش�ت مرحل�ه يک چه�ارم نهايي ليگ 
قهرمانان اروپا امش�ب با برگزاري دو ديدار حس�اس رئال – بايرن و 
لسترسيتي – اتلتيکومادريد آغاز مي شود. در اين ديدارها يکي از 
غول هاي قاره بدون شک از گردونه رقابت ها كنار مي رود و شگفتي ساز 
ليگ جزيره نيز اين فرصت را دارد تا در خانه شگفتي ديگر رقم بزند. 

  يک بار براي هميشه
باواريايي ها بيش از حد به خودشان اطمينان داشتند تا جايي که هنوز 
شکست بازي رفت را باور نکرده اند. بايرن مونيخ با اينکه بازي رفت را در 
آليانس ميزبان بود، اما نتوانست از اين فرصت استفاده کند و دو بر يک به 
رئال مادريد فرصت طلب، باخت تا امشب شانس مونيخي ها براي صعود 
کمتر باشد. از س��وي ديگر اينکه کارلو آنچلوتي به رغم تجارب زيادي 
که دارد نتوانست از پس دستيار س��ابقش بربيايد. باخت بازي رفت به 
قدري براي آنها سنگين تمام شده که کارلتو براي جبران در اين ديدار 
انگيزه اي دوچندان دارد. اين در حالي است که مسئولان و هواداران رئال 
در استقبال از سرمربي سابق خود سنگ تمام گذاشتند. باشگاه ضيافت 
شامي ترتيب داد و هداياي ويژه اي براي او در نظر گرفت. هواداران نيز 
انصافاً استقبال خوبي از آنچلوتي داش��تند. منتها شاگردان اين مربي 
قبل از س��فر به مادريد در بوندس ليگا مقابل لورکوزن متوقف ش��دند. 
لشکر مصدومان زياد از جمله مشکلات اصلي بايرن در هفته هاي اخير 
بوده، مشکلي که در شکست ديدار رفت نيز نقش داشت. گفته مي شود 
لواندوفسکي از بند مصدوميت رها شده و براي بازي در سانتياگو برنابئو 
مشکلي ندارد. البته به نظر مي رسد مت هوملس در بازي امشب نيز غايب 
باشد. بازگشت لواندوفسکي 26 گله بهترين خبر براي تيم آلماني است، 
مهاجم لهستاني اميد اول باواريايي ها در تمرينات بايرن آمادگي اش را 
به رخ کشيده و براي مادريدي ها کري خوانده است: »احساس مي کنم 
که در ش��رايط خوبي قرار دارم، چراکه توانستم در تمرين شرکت کنم. 
از وضعيت بدني خود راضي هس��تم و همه چيز خ��وب پيش مي رود. 
آماده بازي کردن هستم.« البته اين کري ها فقط به لواندوفسکي ختم 
نمي شود؛ چراکه س��رمربي بايرن نيز بعد از تساوي تيمش با اميدواري 
از بازي برگش��ت مقابل بايرن صحبت کرد: »منتظر يک بازي بزرگ و 
تاريخي در برنابئو باش��يد. به خودمان و توانايي هايم��ان ايمان داريم و 
مي دانيم که ش��انس برگرداندن نتيجه را خواهيم داشت. مي خواهيم 

بهترين نمايش فصل مان را در بازي برگشت برابر رئال ارائه دهيم.«
مادريدي ها اما شرايطي به مراتب بهتر از مهمان امشب شان دارند. برد 
دو بر يک در خانه حريف مهم ترين برتري تيم زيدان است، برتري که 
استرس بازي را براي رونالدو و هم تيمي هايش کمتر مي کند و قوهاي 
سفيد با آرامش بيش��تر و با حمايت هواداران پرتعداد خود به ميدان 
مي روند. رئال آخرين بازي اش را در لاليگا با برتري پشت سر گذاشت. 
زيدان ب��راي آنکه تيمي س��رحال را برابر بايرن به زمين بفرس��تد در 
بازي با خيخون به بازيکنان اصلي اش استراحت داد. البته رسانه هاي 
اسپانيايي اعلام کرده اند که گرت بيل بازي برگشت با بايرن را به خاطر 
آسيب ديدگي از دست داده اس��ت. با اين حال سرمربي فرانسوي که 
قصد دارد قراردادش را براي يک فصل ديگر با رئال تمديد کند تدارك 
ويژه اي براي بايرن ديده تا مادريدي ها با فتح اروپا از عنوان قهرماني 

خود دفاع کنند. 
   لسترسيتي - اتلتيکومادريد

صعود به نيمه نهايي آرزوي بزرگ اين روزهاي آبي پوش��ان و هواداران 
اين تيم است. لسترسيتي پس از قهرماني در ليگ انگليس و خلق يک 
شگفتي بزرگ در ليگ قهرمانان نيز به جمع هشت تيم برتر اروپا رسيده 
است. منتها باخت يک بر صفر ديدار رفت برابر راه راه پوشان مادريد آنها را 
در يک قدمي حذف قرار داده و از وقتي رانيري از جمع لستر کنار گذاشته 
شده شکسپير به عنوان جانشين اش به خوبي قهرمان جزيره را از بحران 
خارج کرده است. با اين حال اتلتيکو برخلاف ميزبان تيم باتجربه اي است 
و براي غلبه بر اين تيم آبي ها کار دشواري در پيش دارند. تيم دوم مادريد 
با يک برد روحيه بخش مقابل اوساسونا به انگليس آمده تا کار را يکسره 
کند. تيم سيمئونه با يک تساوي بدون گل نيز مي توانند به جمع چهار 
تيم برتر صعود کنند. اتلتيکو که آمار خوبي در شوت هاي از راه دور دارد 

و در زمين لستر نيز مي تواند از اين ويژگي بهره ببرد.

فريدون حسن
   كشتي

دنيا حيدري
   ليگ برتر

هم چوپان بودم و هم رفتگر
بيرانوند،  بدون شک يکي از اصلي ترين فاکتورهاي قهرماني پرسپوليس در فصل 

جاري بود. گلري که شايد کمتر کسي بداند با تحمل چه سختي هايي به 
اينجا رسيده و اينکه در ابتدا يک مهاجم بوده نه دروازه بان. سختي هايي 
که او از گفتن آنها ابايي ندارد: »وقتي وارد تهران شدم، از خانواده ام اجازه 
نگرفته بودم و آنها نمي دانستند. براي آمدن به تهران حتي کرايه ماشين 
هم نداشتم و از آشنايي پول قرض گرفتم. در تهران جاي خواب نداشتم 
و مجبور بودم در پيتزافروشي و کارواش کار کنم. در کارواش خوراکم اين 
بود که ماشين هاي شاسي بلند را خوب مي شس��تم. مدتي هم افتخار 

رفتگري را داشتم. در کل سختي هاي زيادي کشيدم. مدت ها 
هم چوپان بودم.  شايد جالب باشد بدانيد که من از ابتدا 

مهاجم بودم، اما در يک بازي گلر تيم مصدوم ش��د و 
به خاطر قدم مربي مرا درون دروازه گذاشت و بعد از 
آن گفت که ديگر همين جا بايست و دروازه بان شدم 
و از اين اتفاق خيلي خوشحالم. البته يک مربي جديد 
به تيم ملي آمده که مي گويد تو که گوشت نداري 
چطور اينقدر پرتاب مي کني. آخر سال سال 2015 
پاس گل من با پرتاب دست دوم شد. به گفته آمار 

پرتابم 90 متر بوده است.«

قبول هدايت پرسپوليس يک ريسک بود
قهرماني بعد از دو فصل و نيم تلاش کار آساني نبود، اما برانکو سرانجام بدان دست 
يافت. آن هم در شرايطي که سال گذشته به واسطه سه گل کمتر آن را از دست 
داده بود. سرمربي کروات سرخپوشان بعد از تثبيت قهرماني تيمش قبل از پايان 
ليگ،  اعتراف کرد که قبول هدايت اين تيم ريسک بزرگي بوده است: »خب 
پرسپوليس تيم بزرگي است و من هم مثل هر کسي دوست داشتم روي نيمکت 
آن بنشينم، اما با شناختي که از تيم هاي ايراني داشتم، مي دانستم کار سختي در 
پيش دارم، اما به خود و دانشم اطمينان داشتم و مي دانستم موفق مي شويم که 
شديم. بناي کار ما از ابتدا يک برنامه کوتاه مدت،  يک برنامه ميان مدت دوساله 
و يک بلند مدت چهار ساله بود. دوست داشتم در تيمم ستاره باشد. 
آنها هواداران را به ورزشگاه مي کشند، اما شرايط مهيا نبود. از 
دو س��ال قبل تنها طارمي و عليپور ماندند، اما از ابتدا به کار 
تيمي اصرار داشتيم نه فردي و هر کاري کرديم، تيمي بود. 
چه در بردها و چه باخت ها. محدوديت هايي هم داشتيم، 
مخصوصاً در نيم فصل که نتوانستيم بازيکن بگيريم، اما 
تيم خوبي ساختيم. با توجه به موفقيت هايي که به دست 
آورديم طاهري انتظار دارد از دانشم در آکادمي باشگاه 
نيز استفاده شود. به همين خاطر بايد شرايطي فراهم 

شود که توسعه کاري صورت بگيرد«


